Press release for immediate release

Estithmar Holding signs a 15-Year contract for the management and operation of Misurata Hospital for Cardiovascular Disease and Surgery in Libya

Doha - 02 DEC 2024

Estithmar Holding signs a contract to manage and operate Misurata Hospital for Cardiovascular Disease and Surgery in collaboration with Libya's Department of Support and Development of Medical Services.

The contract stipulates the handover of the hospital's management and operation to Elegancia Healthcare LIBQ Services W.L.L., a subsidiary of Estithmar Holding, for a period of 15 years starting from February 2025. The agreement aims to elevate healthcare standards and improve access to specialized treatment services for Libyan citizens. Additionally, it includes the training of Libyan medical and administrative staff, fostering local capacity building and contributing to the development of Libya's healthcare system.

The contract was signed by Eng. Mohamed Bin Badr Al-Sadah, Group CEO of Estithmar Holding, and Dr. Ahmad Salem Ahmad, Head of the Department of Support and Development of Medical Services, an authority under the Libyan Government of National Unity, during an official ceremony held in Doha. The event was attended by HE Ambassador of Qatar to Libya, Mr. Khalid Mohammed Al Dosari; HE Ambassador of of Libya to Qatar, Mr. Mohamed Al-Lafi; the Chairman of Estithmar Holding, Mr. Moutaz Al-Khayyat; the Vice Chairman and President of Estithmar Holding, Mr. Ramez Al-Khayyat; and members of Estithmar Holding's Executive Team.

Eng. Mohammed bin Bader Al-Sada, Group CEO of Estithmar Holding, emphasized the significance of this partnership, stating: "This contract marks a pivotal step in our journey towards international expansion in the healthcare sector. It reflects our commitment to delivering world-class quality services through innovative and sustainable projects that aim to enhance medical services for Libyan citizens, localize the sector in Libya, and develop human capabilities and work methodologies." He further added: "Libya presents an attractive environment for investment due to its promising potential. This motivates us to contribute actively to the development of our business there, ultimately enhancing the investment value for our shareholders."

Dr. Ahmad Salem Ahmad, Head of the Department of Support and Development of Medical Services, an authority under the Libyan Government of National Unity, stated: "This marks an important and new step in strengthening the healthcare sector in Libya. We welcome all investors, particularly leading Qatari companies like Estithmar Holding, whose partnerships aim to improve medical services for Libyan citizens and align with the vision of the Government of National Unity and the directives of the Prime Minister. Through these efforts, we seek to provide high-quality healthcare within Libya, reducing the burden of traveling abroad for treatment, especially for complex cases like cardiovascular and vascular surgeries for adults and children. We are also committed to developing the medical and administrative workforce to localize the healthcare sector and achieve sustainability in delivering distinguished health services. Our partnership with Estithmar Holding is a promising beginning toward realizing these goals, and we look forward to further projects that will drive a significant transformation in Libya's healthcare sector."

It is worth noting that Estithmar Holding has an extensive track record in operating and managing numerous hospitals. The company owns and operates The View Hospital in partnership with Cedars-Sinai, the Korean Medical Center in Darb Lusail, Qatar, in collaboration with several leading Korean medical institutions, and the Algerian-Qatari-German Hospital in partnership with the Algerian Ministry of Health.

This is in addition to the company's expansions abroad, including the management and operation of Al-Nasiriyah and Imam Al-Hassan Al-Mujtaba Teaching Hospitals in Iraq, the signing of a memorandum of understanding with the Ministry of Health in Uzbekistan and Kazakhstan, and other projects in the healthcare sector in other countries.

استثمار القابضة توقع عقد نهائي لإدارة وتشغيل مستشفى مصراتة لأمراض وجراحة القلب والشرايين في ليبيا لمدة ١٥ سنة

الدوحة في 02 ديسمبر 2024

وقعت شركة استثمار القابضة عقد نهائي لإدارة وتشغيل مستشفى مصراتة لأمراض وجراحة القلب والشرابين والاوعية الدموية مع جهاز دعم وتطوير الخدمات العلاجية التابع لحكومة الوحدة الوطنية الليبية.

وينص هذا العقد على تسليم شركة إليغانسيا هيلث كير ال أي بي كيو سيرفسز ذ.م.م، التابعة لشركة استثمار القابضة، إدارة وتشغيل المستشفى لمدة 15 سنة ابتداءً من فبر اير 2025 وذلك بهدف رفع معايير الرعاية الصحية وتعزيز فرص الحصول على خدمات علاجية متخصصة للمواطنين الليبيين. كما يشمل العقد تدريب الكادر الطبي والإداري الليبي، مما يساهم في بناء القدرات المحلية وتطوير منظومة الرعاية الصحية في ليبيا.

وقد قام بتوقيع العقد المهندس محمد بن بدر السادة، الرئيس التنفيذي لشركة استثمار القابضة، والدكتور أحمد سالم أحمد، رئيس جهاز دعم وتطوير الخدمات العلاجية التابع لحكومة الوحدة الوطنية الليبية، خلال حفل رسمي أقيم في الدوحة بحضور سعادة خالد محمد الدوسري، سفير قطر لدى ليبيا، وسعادة محمد اللافي، سفير ليبيا لدى قطر، ورئيس مجلس إدارة استثمار القابضة السيد محمد معتز الخياط كما ونائب رئيس مجلس الإدارة ورئيس الشركة السيد رامز الخياط وأعضاء الفريق الإداري.

وأعرب المهندس محمد بن بدر السادة، الرئيس التنفيذي لشركة استثمار القابضة عن أهمية هذا التعاون قائلاً: "يمثل هذا العقد خطوة بارزة في مسيرتنا نحو التوسع الدولي في قطاع الرعاية الصحية، ويعكس التزامنا بتقديم خدمات عالية الجودة بمستوى عالمي من خلال مشاريع مبتكرة ومستدامة تساهم في الارتقاء بالقطاع بالخدمات الطبية مقدمة للمواطن الليبي وتوطين القطاع في ليبيا وتطوير الكوادر البشرية وأساليب العمل. كما أضاف: "تُعد ليبيا بيئة جاذبة للاستثمار بفضل إمكاناتها الواعدة، مما يجعلنا حريصين على المساهمة في تطوير اعمالنا فيها والتي من شأنها ان تعزز القيمة الاستثمارية لمساهمينا".

وعلق الدكتور أحمد سالم أحمد رئيس جهاز دعم وتطوير الخدمات العلاجية التابع لحكومة الوحدة الوطنية الليبية قائلاً: "إنها خطوة جديدة ومهمة نحو تعزيز القطاع الصحي في ليبيا، ونحن نرحب بجميع المستثمرين، وخاصة الشركات القطرية الرائدة وعلى رأسها استثمار القابضة. إن هذه الشراكات تهدف إلى الارتقاء بالخدمات الطبية المقدمة للمواطن الليبي وتطوير قطاع الصحة بما يتماشى مع رؤية حكومة الوحدة الوطنية وتوجيهات السيد رئيس الحكومة. من خلال هذه الجهود، نسعى لتوفير رعاية صحية عالية المستوى داخل ليبيا، مما يخفف من عناء السفر للعلاج في الخارج، خصوصاً في الحالات الدقيقة مثل أمراض القلب وجراحة الشرايين والأوعية الدموية للكبار والأطفال. كما أننا نولي اهتماماً خاصاً لتطوير الكوادر الطبية والإدارية في بلادنا، بهدف توطين القطاع وتحقيق الاستدامة في تقديم خدمات صحية متميزة. إن تعاوننا مع استثمار القابضة يمثل بداية واعدة لتحقيق هذه الأهداف، ولدينا المزيد من المشاريع المماثلة التي تساهم في تحقيق نقلة نوعية للقطاع الصحي الليبي".

والجدير بالذكر أن استثمار القابضة لديها سجل واسع وكبير في تشغيل وإدارة عدد من المستشفيات كما أنها تمتلك وتدير كل من مستشفى ذا فيو بالتعاون مع سيدرز سيناي، والمركز الطبي الكوري في درب لوسيل، قطر، بالتعاون مع عدد من أهم المراكز الطبية الكورية الرائدة والمستشفى الجزائري القطري الألماني بالشراكة مع الصندوق الوطني للاستثمار الجزائري.

هذا بالإضافة إلى توسعات الشركة في الخارج ومنها إدارة وتشغيل مستشفى الناصرية ومستشفى الإمام الحسن المجتبى التعليميين في العراق وتوقيع مذكرة تفاهم مع وزارة الصحة في أوزبكستان وكاز اخستان وغيرها من المشاريع في قطاع الرعاية الصحية في بلدان أخرى.

انتهى